
Innspill til kommuneplanens arealdel 2025-2037, i Meløy kommune etter 
andregangshøring 

Nova Sea ønsker å komme med 4 innspill til andregangshøringen på kommuneplanens 
arealdel for 2025-2037.  

Generelt savner vi at det tas hensyn til eksisterende akvakulturanlegg i kommuneplanen. 
Det er viktig for oss å fortsette vår tilstedeværelse i Meløy kommune på eksisterende 
lokaliteter, og at det tas hensyn til utvikling av akvakultur i fremtiden. Tilstedeværelsen til 
oppdrettsnæringen i Meløy kommune skaper positive ringvirkninger i form av 
arbeidsplasser, inntekter og aktivitet i små lokalsamfunn 

1) Nova Sea har ved Raymond Johansen spilt inn at det nordøstre hjørnet av 
akvakulturområde AKV11 ved Bolga bør utvides mot nord, noe som vil muliggjøre 
en utvidelse av lokaliteten Storvika. Utvalget for plan og kommunalteknikk har i 
«Uttalelser til høring av kommuneplanens arealdel (KPA) i Meløy kommune 2023 
(sak 21/1710)», ajourført 03.12.2024, kommentert at «Dette er et nytt forslag som 
Nova Sea burde kommet med i innspillfasen i 2022. Endring av arealet vil medføre 
KU og ny høring. Konflikt med rekefelt. Området tas ikke med i planen.». Da 
innspillet ble sendt, lå ikke rekefeltet øst for Bolga inne i Kommuneplanens 
arealdel 2013-2015. Det stiplede feltet vi har tegnet inn i figur 1, ligger i «bruk og 
vern av sjø og vassdrag» i både Kommuneplanens arealdel 2013-2025 og i det nye 
planforslaget. Siden dette området ikke lenger er i konflikt med rekefeltet, og ikke 
innebærer vesentlige virkninger for miljø og samfunn, ønsker Nova Sea at 
akvakulturområdet delvis utvides mot NØ. Lokalitet Storvika vil med dette 
forslaget få et større resipientområde, ved at anlegget kan deles opp i 2 deler. 
 



 
Figur 1: Skjermbilde fra planforslaget etter 1. gangshøring, fra kommuneplanens arealdel 2025-2037. Stiplet linje viser 
et illustrert område vi foreslår som akvakulturområde, inntil rekefeltet. 

 
 

2) I planbestemmelsen til arealdelen for 2013-2025 er det åpnet for at fortøyninger 
kan ligge i BVA-sonen på >25m dyp, vi ønsker at dette videreføres i arealformålet 
«bruk og vern av sjø og vassdrag med tilhørende strandsone» i den nye 
arealdelen. 

 

3) Etter førstegangshøringen er det foreslått to områder med arealformål Havn og 
Farleder, H8 og FA1. Per i dag har Storvika fortøyninger som strekker seg inn i 
begge områdene, men vi ser ikke at det er spesifisert om akvakulturfortøyninger 
tillates i H8. Vi ønsker at dette skal hensyntas i planbestemmelsene til forslaget.  
 
 

4) Etter førstegangshøringen har det også blitt lagt til en hensynssone H560 – 
bevaring naturmiljø etter anbefaling fra Fiskeridirektoratet. I retningslinjene står 
det at det ikke skal «.. utøves aktiviteter som kan skade eller redusere verdien av 
eksiterende naturmiljø».  Med de retningslinjene som er foreslått i 
planbestemmelsene er vi svært bekymret for at de kan være til hinder for både 
utvikling og regulær drift av lokalitet Storvika som ligger i hensynssonen. 



 
Akvaplan NIVA var i kontakt med Trond Skoglund i Meløy kommune angående 
hensynssonen på vegne av oss. Det ble presisert at hensynssonen ikke skal 
påvirke etablerte områder avsatt til akvakultur, eller påvirke etableringen av nye 
lokaliteter i forhold til lokalitetssøknader som går via kommunen. Senere 
presiserte Trond, at “.. § 5.12 har bestemmelser for hensynssoner for bevaring av 
naturmiljø. Jeg ser at retningslinjene til denne bestemmelsene kan misforstås 
som at tiltak som er i konflikt med hensynssonen, f.eks. refortøyning av anlegg, 
ikke kan tillates. Men retningslinjene i planen er ikke juridisk bindende og kan ikke 
benyttes som hjemmelsgrunnlag for vedtak, se § 1.2. 
 
For å unngå misforståelser ved framtidig tolkning av bestemmelsene, så kommer 
jeg til å se nærmere på ordlyden i retningslinjene til § 5.12. Det skal ikke være 
noen tvil om at tiltak knyttet til akvakulturanlegg kan gjennomføres i AKV-
områdene.”. 
 
Det svært viktig for oss at bestemmelsene ikke kommer i konflikt med 
eksisterende og fremtidig aktivitet. Det er veldig positivt at dere sier at ordlyden 
skal ses nærmere på, slik at de står tidens tann. Vi foreslår også at dere tar til 
vurdering om hensynssonen i området rundt Storvika kan fjernes, da det 
innebærer en marginal reduksjon av den totale hensynssonen.  
 
Med vennlig hilsen 
August Erlendsson Høyland, Fagansvarlig miljø i Nova Sea 


